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information andbe ifefhihat (ghristianA Rhustas committed the offenses of ount 1: Theft,
a Level 6 Felon, Count2 Official Misconduct a Level 6 Felon, Count 3: Official
Misconduct, a eve16 Felony, Count 4: OfficialMisconduct, a evel 6 Felony, and 1n '
support thereof says as follows:

LL

1. That this affiant 1s an Investigator for the Indiana State Police.

2. Tha attached hereto and made apart hereof is Incident Report No.
23ISPC017426, which includes the narrative of this affiant.

3. That the above-described events took place 1n Decatur County, Indiana.

/s/Matt Lawrence
Matt Lawrence
Indiana State Police

Subscribed and sworn to before me this 1st day of July, 2025.

, _ , /s/R10hard D. Culver
My comrmss10n ex 1res: Richard I). Culver
December 31, 202 Special Prosecuting Attorney



On October 31, 2023, l, Indiana State Police Detective Matthew Lawrence with the

Special anestigations Section metwitli State Board-ofACCounts (hereinafter "SBOA") Cole
Wesley (hereinafter "Wesley") in reference to a special investigation that Wesley Was conducting
involving Christian Rust, White male DOB: 04/10/ l989/ herinafter "Rust", the former

Washington Township Trustee. Wesley advised the SBOA had received a complaint from the
current Washington Township Trustee, Beverly Rivera on January 17, 2023'. Rivera's complaint
alleged that Rust had 'been paid his annual salary in 2021 and 2022 in the amount approved on
the salary ordinance Form 17, but that Rust paid himself an additional $30,000 on 12/31/22; his
final day in office and labeled the payment as health benefits for 20.21 and. 2022. TheWashington
Township Advisory Board- had approved a line in the salary ordinance for employee benefits with
the stipulation that it was to pay the premium of a health insurance policy. When asked in a board

meeting, Rust stated that'he had not found a health insurance policy. Rust had not submitted
documentation of a- healthinsurance policy premiums. Further, Riveria reported that Rust failed
toWithhold- any payroll tax deductions from the 12/31/22 payment to himself.

In addition, Rivera reported that between 12/29/22 and 12/31/22, Rust erased all files
from some township computers and- some files from other computers. Rust also instructed
Summit Microsystems, "the cOmpany that had been performing daily backups for- the township, to

stop doing backups and destroy all old backups. Summit Microsystems did "this, as instructed by
Rust. Rivera reported the township wasmissing needed records. Riveria also reported that Rust
had withheld lndianaState and local taxes for 2020, 2021 and 2022, but failed- to remit those
taxes until 12/31/22.

Wesley showed me a Copy ofWashington Township Trustee check #8304. 'Said check
was for $30,560.66. The date'on the check was December 31, 2022, and the check had "'2021
Healthcare" on it. Wesley said the checked cleared on January 4, 2023'.

l asked-how he knew that Rust was not entitled to the aforesaid check for the purpose of
Healthcare Benefits. Wesley said the State requires any. g0vernmental unit, if they are purchasing
healthcare, to purchase healthcare with the government units name and a group policy. Wesley-
requested documentation for any insurance premium, but Rust did not prOvide any evidence of
payment of an insurance policy.'

Wesley provided a witness affidavits'of James Stewart,.Washington Township Advisory
Board President. Omitting the formal parts; said afiidavit stated:

L

#3. In the-summer of2020, Christian Rust, Washington Township Trustee, proposed
including a line item for $15,000 in the 2021 budgetfor' the purchase ofHealth Insurance.

Christian would investigate gettingadded' to the health insurance plan for the employees of .

Decatur County. The township board discuss'ed that health insurance.would be agOOd benefit to

provide;



#4. $1 5,000 Was included 1nthe 2021 budgetpreSented 1n the September 2020meeting

#5.-AttheWashmgton:ToWnship Adwsory Board meetingonDecember 8',2020,
'

'

Christian Rustexplained- that he 1s still seeking health care insurance and hayingtroubles finding '

"somethingaffordable Irecall that an optionWith Decatur County- employeehealth plan would
cost the township $45,000 andthisWas not in 0111 budget.

#6;$I5,-000 was included1-11 the 2022 budgetpresented 1n the September2021 meeting
'

eve11 though Christian Rust hadnot found health msurance within our budget

;#7.Without discussing itwith the Township Board, Christian Rust reduced the 2023
" budgetpresented 111 September 2022 to the level of the 2019 budget. Imet:withChristian 111

October 2022 to preparea revised budget for the Board to Submit for'2023When going th10ugh
this process, I p1op'osed not-includinga line 1tem for health 1ns1-iran'c'e since we Werenotableto
find afferdablehealth 1ns'urance for 2021 and2022. At this time, Chnstian did not'mention

..

anything to me that heplanned to reimburse himself for health costs fron1 2021. and 2022.

#8.The TownshipBoardhadput 111.21 line item for $15000 for 2021 and2022 to purchase
Ilhealth insurance with the.expectation thatChnstlan bring a healthinsurance policy to theBoard
for approval. Wedidn't approve reimbursingChristian or any other employee fornon-insurance.
health care coststhey incurred.

Wesley spokewith James Stewart and Beverly Rivera,and:b'0th- said that a policy was not'

presented fer approval.
'

-

OnApril 1., 2024, I spake With Rust, Rust agreed to a111nterv1ewWithmyself, a SBOA
-

investigator, and his attorney. I askedRust ifhe bought insurance With the $30,000 dollar check;
to.which Rust replied that itWas in- thesalary Ordinance, that it Was not an inSurance "thing".-

On June 4, 2024,SBOAFieldInveSt'igatOrWesley andI met With RUst and his attorney, -

Aaron Freeman, (hereinafter "Freeman="). Iadvised Rust ofh1$ MirandaWarnings and he signed
aWaiver ofRights form. Rust said that he 'Wasthe Washington TwpTrustee from 2019 through

2022. =

Rust saidhe was familiar with the $30,560.66 check I shoWed Rust the receipt -f01check .,

#830111, dated 12/31/22. In reference to this check,Rust said that:'

$679140 was for cell phone reimbursement,

-2. he initially did not knowwhat the$14,881.26 was fer, and
_ '3. that the Twp Fund/Employee Benefit$15,000'waspart Ofhis salary

I asked Ru'st what part ofhis salary that was, and Rust replied that itwas part ofhissalary
thatwas included in his salary for2021 and2022.

1'againaskedRust to specify What part ofh1s salary thatWas fer. Rust replied, "this says
health benefit, Employee Health Benefit" Rust said that it was partofhis salary for2022.



I asked Rust if thatwas. supposed to be cash compensationor was that abenefitRust
.fexplained that in2019 hissalarywas abOut- "$19,500.. Rust said that he worked:morehours and

spokewith the TownshipBoardand explainedthat the salary needed to. be increasedRust_ Said

:
"that theBoard approvedof a largersalary for 2020,which Rust saidWasapproxrmately $42;000.

.
Rust Said that Jim SteWart,Ed Dwenger, andLeon Johnson were 011the Boa1d 111 2019 and that

'

they approved a higherSalary. Rust said this Was:recorded 1n minutes.

' Rust saidhis salary was approx. $42,000 in2020, anddid not includea healthbenefit in

2020; but that .Changed in 2021.R11$t said .111 2021,the Board approved increasing his salary
becausehe did-nothave health?instirance. 'I aSked howmuch his salaryincreased} and he replied
$15,000-.

'

_
I asked Rust how he receiVed his payment'of$15,000 Rust said that he asked the

' Trustees attorney, Chris Stephens, and theCPA about theprocessofbeing paid the $15000. RuSt
"

_

said that he did n0t pay thatamount Ont in2021. I askedRust to elaborate, andRust said the
2

Board approved this salary mcrease in 2020 and the budget wasadoptedin2021. Rust saidthat
"

'the salaryremainedthe same into 2022. Rustsaid that he did not take.- thepayment in 2021
1. because he-did- net feelthat heneededit. When I asked why,Rust replied that he did notknow.
.~Free1nan askedwhy wasn't the $15000.added to $42000and paidWeekly. Rust replied that he
thotrght there was some confltmonas to Writingthat out. Freeman asked ifthe confusion was

amongst the Board members and RuSt replied thathedidnot knoW.

I showedRust InVoice 100which stated: "this is the total-amount spent for health related

expenses, tobeencumbered from the 202.1budget

Desgripti.on
..

TotalSpent Total tofbe' Reimbutsed

2 2021 Health expenses paid. .. $158,953.3-1' $15,000
'

. and Invoice. '101 Which, stated;';'thisis :the total amount 'spent in 2022 for-healsthéfelated~expenses:

'DeScfiption Total "Spent . Total to be Reimbursed

2022 Healtlr expenses paid

"

$14,881.26 $14,881.26"

'I told Rust that it Was.myunderstanding that Invoices 100 and 101 go. With check: receipt 8304.

Rust said that he filled dirtthis invoice.

I pointedout the 1nvoi¢e amountwas for$14,881 .26,and I told him that earlier 1n the
interview when I hadmentioned receiptfor check #8304 andpointed out the $14,881.26, that I

thoughthe hadsaidhe did not knoW what it Wasfor. Also, on the receipt for check #8304, it
indicated the $14,-881-:26was forWELFARE ADMINISTRATION/SALARY OF TRUSTEE. _I
asked Rustif that $14,881.26 was partofhis salary. In response, Rust pointed tothe fund line

084-.O 1.. (Welfare Administration SalaryofTrustee)and he said that itWas incorrect. Rust said the

$14;'88126should have been taken out 0f 0101 'ToWnship Fund Employee/Health Benefit'.



For clarification, I. told Rust that it was my understanding that the $14,881.26 was him "

reimbursing himself for a healthcare benefit and I asked if that was correct; "Rustreplied; "For
health expenses". I said, "for health expensespaid" andasked what he meant by, for

health"
expenses paid. Rust replied' 'expenses asSOCiated withmy health".

Attorney Freeman interjected and asked Rust if-he created the two invoices; Rust replied
yes. Rust stated that invoices went to his clerk, Charity Wilder. Freeman-asked Rust what 'Wilder
did with the invoices. Rust replied, "she wrote this check".

I summarized to Rust my understanding ofthe conversation, which was; Wilder had to
have»authorizatidn from Rust to write checks from Wdshington Twp Trustee fimds', and then I
asked Rust ifthis~ was-correct,,and Rust replied'yes.

Freeman clarified with that Rust that hevcreated the invoices. and then the invoices went
to Wilder to write the check. Freeman asked ifRUSt caught the money coming Out of a fund that
it should not. come out of; and Rust replied' thathe did not catch it. Freeman and Rust were

speaking about the wrong fund number being used in reference to the $14,881.26.

Freeman had Rust, clarify that his position was his pay of approximately $42,000 was his

pay, plus $15,000 when the Board" allotted it =in~2021 and 2022. Freeman-said that Rust did not
take the pay of$15,000 in 2-021 , and Rust stated that was correct. I asked why. Rust replied, "I
didn't" and then paused. I asked if it was just because, he didn't.Freeman asked Rusti-f it was an

oversight. Rust replied' that he knew that .his.,salary had increased and knew that there.were some
rules behind this, but that his understandingzis that the Employee Health Benefit was budgeted as

salary and that he did not pay himself that salary.

Freeman asked if there was a question whether the Board approved $15,000 for Rust in"
2021 and .2022, to whichWesley responded, "As a benefit".

I askedRust ifhe asked the Board to increase the saldryordinance so that he could have
insurance. Rust replied that he did not remember. Freeman then asked Rust what Rust thought he
said to the Board; and, ifhe knew, what the .Board discussion was concerning the $15,000,and
what was his understanding ofwhat the $15,000 was for..Rust' said that he believed that he had a.

conversation with Board members about the increased cost ofbeing a new father, and that it was

hisunderstandingthat the Board saw it fitto increase his pay.

While discussing the Washington Township- Resolution for'2021, I told~ RUSt that it

appeared to me-that the $27,900, listed on the form, was his salary, and the $15,000 was, listed as

'TOWnship TruStee � Max Employee Benefits?" I told, Rust that, to me, compensation a'ndbenefit's

are a little different. I thenasked Rust if he was allowed $15 ,000 inhis budget to get health

insurance. Rust replied, "the rate of compensation, Township Trustee $27,900; rate of
compensation, Township, Trustee, also says $151000"; rate of compensation Township persOnnel;
down here,.also Townshi-p Trustee, $14,100, so this should"all be part ofmy salary because it is
on the salary ordinance, is that correct?"' Freeman'asked Rust, "your position is you were paid



"$27,900,$',15_OQQ,andQ14,-100 aspgitofyour salary, correct?";Rust replied, correct Freeman
.

..
then asked 'lthere Was. no limitation I-on you, or no requirement in writing or.otherwise, that said
youIhad to go buyI

ahealth insurance policy"; Rustreplied, "not to my knowledge!'.
.

Wesley then asked 1fpartofthe discussiOnWas. thatyouWould purchasea health
Insurancepolicy? Rust replied, not to my knoWledge"

I read the;affidav1tofJames SteWart referenced above toIRust;
" In reference to paragraph#3,~

"In the summerof2020',"Chrlst1an RuSt,Wash1ngton ToWnship Trustee,proposed includinga-
:

tlme itemfor $15",OQQ 1nthe2021 budget.for thepurchase 'ofHealth InSHranCe. Christian wouldI
investigate getting added to the health insuranceplan for the employeesofDecatur- COunIty."ThIe
township board discussed that healthinsuranCe would be a goodbenefit toprovide,"

'

Rust agreed.heWas; atthat Boardmeeting "

~' I.askedifRust agreed With everyth1ngthat had been written sofar. RUSt repliedno, Where d1dI
purpose that? .Rus't said hedidnot agree with the Second sentenceofparagraph-#3, which reads
"ChriStianwould investigategetting added to the health1nsurance plan for theemployeesof
DecaturCountyI'I" '

"Rust said thatfromhismemory,hehadalreadylookedat the costof. insurance through Decatur

County. -' -

Astoparaoraph#4 of. the Stewart afii'davit," .-u.

'1'

-.

.
' "

11,1- «--

..

II"$15,OQO
was 1ncluded 1n the 2021 budgetpresented1n the.September 2020 meeting,"

Rust agreedWith #4.
'

~ -

AsIto paragraph#5 of the SteWart affidavit -.x
'

"At the.Washlngton TownshipAdv1sory Board meeting on December 8, 2Q20,Chr1stian Rust
explainedthat he 1s stillseeking health care insurance and having troubles finding something

affordable"; ..
,

'

,Rust replied,I dontrecall

Paragraph#6Wasnot d1scussed

As to paragraph#7 of the StewartatI-idayit, -

III

"II 113e't.with Christi-an inOctober 2022 to'preparea revisedbudget for the Board.to submit for
n .2023", "

Rust: replied that he didnot recall.

Continuing with paragraph #7 of the Stewart affidav1t
"Whengoing through this proces'sI,I purpjosednot1nclud1ng a line item for health 1nSurance since-
we werenot able to tinCIaffordablehealth insurance for 2021 and 2022";
Rust replied[thathe did 130': recall this at- all.

" : ..



"
I told Rust this appear-sthathewas looking forhealth 1nsurance.-Freemansaid thatRusttook the
benefitbefore he left theoffice. '

- '

Contmmng with paragraph #7 ofthe 'ISteWart affidavit, - -

"At thistime, Christiandid notmention anything to me that he planned toreimburse himselffor
" health costs from2021 and-2022 "

"fl aSked 1f thiswas his understandmg, and Rust said that hewould"repeatexactly what Attorney.
. Freeman said. ~ -

' As to paragraph #8 of the Stewartaffidavit, .I read
"TheTOWnship Boardhad put in a" line item for$I-5,000 for 2021 and 2022 topurchasehealth
insurance withthe expectation that Christ1an bringahealth insurance 'poIicy to theboard for

II

apprbval" .
'

-

AttorneyFreeman saidI'-'yquI don'tagree" andRUSt-said'il donI't'IagTree with thatfi'

Continuingwith paragraph #8 'of the Stewart affidavit, .

" "We didn'tapprove reimbursing Christian or any Other employee for non-1nsurance health-care . I;

Costs they incurred." ..

~
I askedRust ifhe agreed ()1 disagreedwith the aforesaid sentence Rustpatrsed', and attorney

I. Freeman asked Rust the. followmg, Ii'Did anybody ever say to you, this $15,000, I require you to

go buyahealth Insurance pohcy?" Rustrepliedno, nobodyever said that. Freemanthen asked
- Rust what hisunderstandlng was of the two Resolutions Rust replied that hewouldbe getting
paid more.

I'
~

'- I then asked RustWhatcheck#8304 was for:
IChristianSaid that $679.40 Was" reimbursementfor phone, and
thatthe $14,881 26 and $15,000Was for salary not paid .

.-
-

II confirmed with Rust that his position is that he Was due the $30,000 anyWay, forcash benefit;

"He couldhave received the cash benefits 1n 2021 arid2022 I asked if this was Correct and Rust
replied, yes'

I

- " 1

Freeman asked RuSt ifhe sought legal--'cou'n~sel asking about the leg1t1macy ofdoing the
invoices that producedcheck 83O4Rust replied yes. ,-. .. -..

~
'

Freeman then asked RUst if legal connsel toldhim 'it was appr0pr1ateto do; Rust replied
jyes. Rust said legal counsel WasChris Stephen� Township Trustee attorney. Freeman asked if
Rust did this before the checkWas Written, and he repliedyes. Freeman then asked Rust ifhe
sought the advice ofa CertifiedPublicAccountantRust replied, yes. Freeman asked 1f it was
theiradvice.that thiswas a legitimate payment;-Rust replied thattheiradvice was to talk to the

attorney. Freeman asked, "So__-yo'u relied not only on the advice oicounsel"and you relied on the

adviceofaCP " ,RuSt replied yes-Rust saidBenRoeger was theCPA
.

I asked Rust ifChris Stephen IWrot-e him anything. Rust looked over to:attorneyFreeman
and Freeman-asked Rust ifhekneW. Rust-replied, no.

"



I aske'd Rust if i-t was his. position that he' was owed $30,000, whether it was spent on

health insurance, reimbursement ofhealth expenses, or to do with whatever he wanted, and

asked if that was his position. Rust replied that's what the Salary Ordinance says.

Freeman said that~ he thinks it is Rust's position that he was paid $27,900 in compensation,
$14,100 dollars in compensation that was specifically to provide township assistance relief; and
then starting in 2021 he was paid $15,000 and 2-022 for Township Trustee salary 'forMax

Employee Benefits, WhateVer interpretation somebody wants to.have that is; he then asked if that
was right. Rust agreed.

Freeman went onto say that it Was not to do for anything Rustwanted and that he was

paid in those three categories and asked Rust if that was correct and Rust. replied, correct.

l asked Rust ifhe authorized check #8304. Rust replied that he did as part ofhis salary.

I asked Rust what he used the $30,560.66 check for, and he replied that it waS'part ofhis

salary. I then asked What hespen-t it on. Rust replied that he did not know. I then' asked Rust if he
gave' anyone a list ofmedical expenses that related to the above-mentioned check; i.e. total

medical expenses in 2021 and 2022. Rust asked that I repeat the question. I then asked again if
he ever listed medical expenses for 2.021 and give themto anyone. Rust replied. that he did that in

2022 for'both years (Rust was referring to invoices) but said that he did not provide itemized

receipts to someone at the township.

Wesleyua-sked Rust ifhe had itemized receipts; to which Rust replied that he could'
�

probably find those receipts. Wesley told Rust that they were noton file and the invoices were

the only things that were on file for support. Rust'r'esponded, Why-would I leave.my personal
health data at the township. Wesley replied that if Rust was supporting a reimbursement, then the

SBO'A requires supporting documentation.

Freeman asked Rust if that was a "gettable" set of records that they could. give me. Rust

replied, "We can, I think so".

I told Rust I was "hung up" on the line item "Employee benefit" and that the $15,000
wOuld have had to been spent on an employee benefit, and then I asked- Rust if'he agreed with

what I had just said. Rust replied the Resolution said "Max Employee Benefit" and that it doesn't

say ."he-alth". I asked Rust what was an."empl'oyee benefit" and he replied salary is a benefit.

Continuing, 'Wesley asked Rust why the letter from the CPA specifically mentioned.an

individual health insurance policy five times and the CPA- di'd not say anything about a Salary

increase. Freeman advised Rust,, "if you'know what they intend, you can answer; ifyou don't

know then you don't know". Rust replied that it'would be speculation at this point and that he did

not know.

Rust agreed the Township Trustee's Office computers were paidfor with Township funds,

and that Summit Micro systems performed the data back-up for the Trustee's office when he was



Trustee. Rust said he instructed Summit Micro systems to delete the Washin'gtOn Township items

from their server. Rust said they (Rust's administration) were finished "and that he~d-id' not want

any'of that information to be hacked.

Rust said that documents necessary for completing the functions of the Township were

printedcn paper. I asked Rust ifhe got rid ofthose paper documents, meaning, did' he throw
them away, take them out of the office. Rust replied, no.

"I again asked Rust Why he deleted the Trustee computers, and- he responded that he was

worried about personal .identifying information becoming hacked.- I also asked Rust ifhe deleted

data from the physical computers that were left at the officewhen he left Office and returned

them to factory reset; he replied yes. Rust stated that-they- received emails and scanned

documents, all sorts ofinfbrmation, e.g.- Social. Security Number, bank statements, credit-card,

pictures ofdriver's license and all kinds of things; and' that best 'way of securing that, that he

knew, was removing that potential data leak. Rust also said- that everything the incoming Trustee
needed was in TOMS Web and-the paper documents that were in the office.

Wesley asked Rust who was responsible' for payroll taxes when Rust was in office. Rust
said that he had the clerk "managing all that" and "we" didn't'realize until late December 2022
that those had not gone out, but he believedall the monies that were allocated went to a specific
'fund, and they just-never made it out from that flind to the IRS or the IDOR.

I told Rust that there were Some things that looked a little odd to me such as the deleting
of the computers. I went on to tell Rust that the checkwas written on the last day and that looked

very odd to me.

Freeman said, welcome to politics.

On June 24, 2024, I met with Ed Dwenger (hereinafter E'Dwenger"). Dwenger was on the

Washington Township Advisory Board .and was President of the Board _during the first year of
Rust's term. Dwenger didn't remember a discussion about the check or insurance. Dwenger said
that the Township's Lawyer, Chris Stephens, told BoardMembers (Jim Stewart. Joni Moore, and

himselt) that the Board approves. a budget amount and that Rust has the authority on what he

spends'it on.

Dwenger said that it seemed to him that Rust wanted't'o get health insurance. When asked

ifRust approached the board about health" insurance, Dwenger replied-that Rust did. Dwenger
said. that might have been the meeting where Stephens tol'd the Board that Rust could do

whatever he wanted, and that the Board just approves the ordinance forthe money. I asked

Dwenger ifhe remembered Rust approachingjthe 'Board' and asking'for money for insurance and

Dwenger' said, "I do not specifically remember that, no". I asked Dwenger if the $15,000 would

have beenpart ofRust's salary, which would it have made Rust's salary $57,000, and Dwenger

replied that he did not know, and. that with Rust it very wellcould'havze-



On July 16, 21024:, I met Joni Moore (hereinafter "Moore"). Moore said she filled in after

Leon Johnsonresigned. Moore rememberedtalking about salaries and not being pleased with the

increase and having a little-bit: of'a debate in Christian'soffice abdut it.

I asked Moore about the lineiitem � 'Township. Trustee � Max Employee Benefits $15000'.

.

I askedMoore if she remembered talking about this $15,000 at a Board meeting. Moore replied,

only if it was "THE" increase. Moore said the Board appro'vesiithese broad amountsand the

Trustee has complete power to do what they want within those amounts, and that She feels like
there is little to no oversight in that. Moore asked Rust if she could see the bankaccount. Moore

said that Rust laughed at her and that she was not allowed access. I then asked'Moore if she
remembered a conversation with Rust. concerning him receiving money to buy an insurance

policy. She said that she;did'not remember anything about insurance. MOOTB said that D-Wenger
and she heard Chris Stephen (attorney) say' that they had no say on how Rust spends his funds.

I met'with Moore again on July 18, 2024. Moore said that her term was from August 24,
2021, until December 31, 2022. Moore said that the budgeted Spending for 2021 and 2022' both

included an Employee Health Benefit that she did not-remember. The December 2021 minutes

stated that Mooremade a motion to approve an'dEd Dwenger seconded the salary ordinance and'

all were in favor; I asked Moore if the minutes mentioned insurance, and She replied no,, and that

itmay or may- not have been in» the dichssion. She went onto say that Rivera,-the current

Trustee, doesn't have all the old minutes from Rust's time asTrustee. '(Rivera believes that she
has all theminutes now) .

On June 24, 2024, I met with James Stewart (hereinafter'"Stewart"). Stewart is on the

Washington Township Advisory Board. Stewart said that Rust did not havehealth insurance, and

that Rust asked if it could-be putinto the budget. Stewart said that Rust wasigoing to.check with
the County to see ifhe could go onto the County's health insurance plan. Stewart said that the

Advisory board approved $15,000 for paying for a health insurance premium. Stewart said that

after it- was put into- the Budget, Rust informed that the cost to be put onto the County's health

insurance plan would cost $45,000. Stewart said that Was not- in the budget; Rust did not want to

pay the difference and the Board did'not want to pay more. Stewart said that at this point, it was
kinda of a moot- point. Stewart said'that-many times there- are things put into the budget that are

not utilized.

Stewart said that Rust approached the entire Board about insuranCe. I asked Stewart ifhe
"remembered What Rust said and Stewart replied-that he wanted help to offset the cost ofhealth
insurance premiums. Stewart said that the Board. agreed to pay $15,000 for a health insurance

policy. Stewart said that Rust would have'puttliis intoth'e budget.

I. asked ifRust would have brOught in receipts equaling $15000, wouldhe approve Rust

taking, the $15,000 benefit. Stewart replied no because that would'have been compensation, and

added-that was like pay because if it's. not through health insurance policy- or plan it wouldn't be

approved, and that iswhy they Wanted to have an actual plan. Stewart said when Rust proposed



:the 35I 5,000,he.proposed it to geta-health._rn'sur'ance policy. I. asked Stewart ifhe thought Rhist
'

. kneWthatitWas only tQ-beused to"buy a.health1nsurance policy.Stewartrephed tlrat-Waswhat
heremembered theBQa'rd communicating,"Ibis wasfor topay for premium ona health

insurancepolicy-"- - ' '

.
I asked Stewart ifhepersonally, or as theBoard, 'eVe'r talkedabout heaIth care

, reimbursement�SteWart repIi-ed, "never". Stewart addedthat they Went through thisprocess for
the 2021 budget andwhen they did the 2022.budget, Rust- "basrcally" p11t it in, kindofmirroring--_
what they.had 1n the budget for 2021-. Stewart said; that nothing had beenpaid 'out in2021

:

through the fall-of2022;"

SteWartsaid that"he satdoWn With Rust indiVidually,probably1nOctober2022, and told"
.

.
Rust that they needed.- to haveatruebudget-because the budgetRustsubmittedfor2023 was not '_;

_

right Stewart "saidthat Rusthad changed salaries and had revertedthembackto What theywere],

.
forhealth1nsurance cost.

originallyRUSttold Stewart that'he coulddothat

: SteWart- saidthat the$15,000was listedand he(Stewart)said thatitdidn'tneedto bein "i

the 2023 budget.Stewart saidthat when hesatdoWnand spokeWit-h'Rust about not- spending this
in 2021 norin2022 because they didn't haveahealthmsurance polrcy,they Were not goingto be

doing that 1n the. future; so theydidn'tneedto haVe it in the budget. SteWartsaid that Rust made,
'

"no Comment to. SteWart that 'he'(Rust) Was goingto pay himselfthe-$15,000 to relmburse hlmself - -

, Stewart said that-the$15;000 for 2021 and2022was for.healtliinsurancepremium to buy
a health insurancepolicy. SteWart explained theSalary for 202i and thehealthm'suran'ce partis
separate from thesalary. I asked Stewart,"Through conversations or through yohrmeetings with
Christian Rust as a boardmember or on-a personal IeVel With- ChristianRhs't, should hehave

'

I
-kno'Wn that $15,000 dollars: that budgeted tir-2021.:and the $15,000, that Was budgeted 1n 202,2
and "again your (Stewart) is sayingthat Was-forhealth care premiums should he have known that

it wasOnly for health Care premiums, to go out and.by.an inSurahcepoliey?" Stewart replied, yes.

Concerningthe budget Stewart-said that line items $27,9QQ and$1.4,1;0()_'are paidto the._

-. Trustee, meaning that Ishis paycheck for theyear and thatittieshack to the budget.and What

'gfu-hd it's 'CQming from -I�-the1�1-asked Stewart What the 'TownshlpTrusteeMaxEmployee :

--Be'nefitS' $15000 was for;SteWart replied that, fromwhat he- recalled, it was tobe available to

pay for health- insurance, When asked ifRust should havewrittenhirh'self-a check at the endof -

"histerm that includedtheaforesald $1-5000as aMaxBenefit. SteWart repliedN0 because it' '

Wasn't for health Insurancepremiums - =- -~

.
I askedStewart about .'Ru's't giVing himselfaCheck for $30,000 Stewart replied that he

can't believe he did that, especrally beéause' theyh-ada conversation two mQnthspriorto him
doing that whme they talked aboutthe bud-get andnot havingspent that, andthey are not- gQing
to bespending that, andRust made no commentabout reimbursinghimself. Stewart.said he was



surprised that Rust-paid himselfthat, espec1a11y since he andRustSat down _andhad a discussidn
aboutthe '23budget. SteWart saidthat itwasRust's idea todecrease the salary:of the,Trustee
Stewart referred to a spreadsheet thathe (Stewart)had when he and Rustwere.making

'

adjustments and Stewartsa-Idheputin the spreadsheet "budgeted last,year but Won't be

using?',. This referred to the $15,000 health benefit.
'

On August 26, 2024, Ispoke withCandace Redelman (heremafter "'Redelman")
Redelman said that sheWas employedat theWash1ngton TownshipTrusteesOffice from2020

_

through 2023-. Redelman said that shewas the Clerk,_mostly forpoor relief.I asked Redelman if
shewas familiarwitha Check that Rust received for about "$30,000 Redelman repliedthat she

._

wasfamiliar with" it,but she thought itwas two checks that totaled about that ($30,000),.
Redelman Said thatit Was-her understandingthat it had something to do, Witli insurance. I asked
Redelman if, she was atany Advisery Board meeting Where health InsuranceforRust was
brought up.-Redelman replied that shebelieved thatmeetingwas held"before she washired I

askedRedelman if She "everattended ameetingwhere they" talked about health Insurance for
-- .Christian-'Rust. She said- that "she didn'-t remember

I "asked Redelman. ifRust eVeI" talked toher about him gettinghealth 1nsurance through
"Washington TOWnship. She said, No,but somewhere aldng the line, she didn't"remember if 1t Was

"'
.

in ameeting, Or if sheeyerheard (she didn't rememberWhere she"heard this), hu-t she thought that

theyweren't goingto pay for, health Insuranee, but" they were goingto_pay his Inedical bills

.
_

'

. Redelmansaid she knew" CharityWilder, thatWilder and she were .Verygood friends, and

thatWilder was _prdbably the reason "that she got the job,Redelmansaid that;WilderWould not do

anything that shethought was illegal. or not the correct way to do it;
.

__

I "asked Redelman if she heard. anything about the $30,000 check that Rust received on his
.

.'last day. Redelman replied, yes, .and-that shewas in the office when"that wasbeingtalked abouts;
Shebrought up-again "that she thought there Were actually two checks, one for what she thought
was 15 ,000:and' the other.for what shethoughtwas for$14,000 andSomething. Redelman said

that Wilder Was not sure about why Rustwas getting that muchmoney Redelman said that it Was

her impression thatWilder was uneasy about it.Shealso said that She doesn't think Rust did

' anythingWreng, andshe thinks there Is a "lynch "mob". ' -

on April26,2024, I spokewith,ChantyWilder (hereinafter "W1lder") Wilder said that

.she would talk to an attorney, and she thought he wouldwant her to answer"myquestions
Ibecause she" thinks everything was "on,the "up and

:up"
Wilder said that shewas theClerk from

.Ianuuary 1,- 2019 to January2023.

On April30,2024;:"I spoke with "Wilder again.Wilder. said thatsheWastheDeputy Clerk
2

. 'of the Washmgton Township Trustees OECe. Wilder said Rust-was the Trustee I.toldWilder
that Iwanted to -speak With herabout a "check that .was in the arnount of about"$30,000and "asked

,
her if she knew about what checkIWas Speaking about.Wilder replied that she did, and that it



was a check thatwaspaid to Rust for reimbursements ofmedical expenses--1 asked WIl'der' hoW
she knewof that check and' she' rep1ied that she wrote basically of thecheeRs.

"Z ' "

Wilder explained that inVOi'ceswouldbegiven toher and she would write- thechecks. 1

waSkedWilder ifRust signed the checks, and shereplied some Checks he Would and some checks

hewould not. I asked her about a checR datedDecember 31, 2Q22,.-and asR'ed ifthat Was the last
_
date that Rust Was in office..She said it was. '3 3'

Wilder said that check Was fer 'medic'al reimbursements. Wildersaid thatirr 202Q, she
attended a boardmeeting,and theBoardapproved Rust being reimbursed11p to $15..3000per year'
for medica1 because he neededmediéalShe added that he hadCovid and had to"deal with Stuff"

and didn't have medical"insurance; and?he eduld'nt find Insurance for the townshipbecauS'e he

Was the only'person that needed it. 3

I asked WilderWhat.shemeant.by "rei'Inbu'rsed formedical"- (e.g. medical Insurance
medical bills); Wilder replied that she .djtidnot remember/did not RnOwand that she did not3 know

..
thatthere was aspecificconversation

.1:
asked, in reference to theaforesaidmeeting, whenit

OI

TOO

the minutes
were "turnedover to the new"wanshjp='TruZStee' when Rivera took Office. Wilder said that the

know if it?was. for
medical insurance or cost.

I asked Wilder ifRuSt- told her anything about- the $30,560.66 check She:replied that he

gave hera list. Wilder eXplained thatthose.checRs have threecopies, one goes to the recipient
one goes to the auditors office, and theother is for the records;and, the itemized list'ofWhat

each ofthose checks Was for.Wouldhave beenattached to the Auditors or officecopWWilder s

. said that this listwas for 2021 and2022.3 Wilder said that the c'hecRWas formedical for3years ..

2021 and 2022. Wilder said',"1Wannasay that thereWas a reimbursementIn that check for. a
phone bill maybe". Wilder added thatthis Wasalso Board approved; that happened In either the

~ April or May meetingof2020; that theyIner-With the Board, in front of:-the CoUrthouse,with
documents on the hood of a car so everyone cou1d' sign them,andatthis meeting, the Board

approved reimbursement (ifRust'scell phone at 10(3) percent. Wilder said that there Were 'Ini3nutes.'
"

and that sheWas prettypositive there wasa resolutionforboththe hea-hhcare and the cell.phone, -

and she (Wilder) wouid have all that In a file she gave the current'Trustee. 3 -

I

I askedWilder if'sheremembered cutting the _'check. Wilder repliedthatshedid and that
lshe questioned it,Wilder said that she called the-3sGPAbecause the amount was fdr- twoyears and

herUnderstanding was that part of it should have been written in 2022 to cover-2021 and that

"remainder of Itshould have been Wflfienin. 2023 tocover2022. But,because Rustwas not going'
to:be theTrustee andshe told Rust that sheWasnotgoing toworR- forthe currentTrustee and she'
Wasgoing to resign,Rusthad her writethe check forboth years at once.



Wilder said that theCPA saidthathethought it would be fine, especiallybecause there
-Was itemized "stu-ffl',everythincrWa's all there. IaskedWilderWhatshemeantby"itemized
st'ufi" Wilder said that Rust gaveher an itemized list that: had "What the doCtor'sofiice-Was; 01.
Whatever,hospital,- lab 01;,Whatever; With "the 1nVoice number from that,the arriount,andit was all

totaled".
' "

Elaborating, Wilder said thatRust did notgiveher the physical copies ofhisbills because
it had his medical information 011 it, butRustgaveher "like here'stheTinvoice, here'5 the doctor.'5

.1office here'3 theamount so it was.all itermzed ou

' I told her that it-soundedtomethatRu'st gaVe her-an item1zed. listof-Whathe.purchased-,
What he wasbilled',that:Rust Wasgivingherexpenses,and theseWere reimbursements for
medical expensesand. I asked if thatWascorrect. She replied, correct. Wilder then eXplained why'
shewas questioning herselfwhether it was 'for- insuraric_e cost ormedical eXpen-ses, and that's just
What the board approvedWilde1 said that "she:did not rememberputting inWriting if it was for
medicaI reimbursement or formedical insurance.

When asked ifWilderhad the above-mentioned itemized Iist, she replied no.and added
thatshedid notkeepanything from that township andthatitWasallgiven to the new Tru'stee. I

I
askedWilderWho W0u1d have approved the check' that was written to-Rust: She said, Christian;

011May 30, 2.024,Imet With Washington-Township Tru'stee-Beverly Rivera(hereinafter
"Rivera) and WashingtonTownshipClerk LoriGari'inger (hereinafier "Garringer") Rivera had ~ " 23-21-

alleged thatRust receiveda check on 12/31/22, his last day if_office,-for about $30,000 for what
he declared were health benefit reimbursement from2021 and 2022 RiVera cIairried that Rust
~was"not allowed to receivethe aforesaid check for health care expenses becauseaccording to the

SBOA, an ofiice must beon' a group. planfor it to' he an allowableexpensez"

Riverasaid that theWashington ToWnship AdVisory Board first.began'.discussing this
with Rustat budget time for the 2021 year, which she said would have been-111June2020 The
Board had discussed giVing him$15,000 topurchase an insurancepoliey'ifhe couldget the

policy onhisown. Rivera said thatRustnever gotan insurancepolicy Rivera said that a year

' later, When they wereplanning the bud-get for 2022,thebeard hadsame conversation 'you never
'

got the policy.last yearWe'll go ahead'andput-I it in thebudgetagain this year for you to get the '

"
policy". Rivera said that 111' the board meetings that sheattended, sheheard that conversation, and
it isrecorded in theirminutes that Rust never did obtain a policy butWas stillWorking on that.

Rivera said-that the $15,000 in'health benefitswas not included in the. 2023budget for
thenew'Trustee and said thatRu'stsaid atthatmeetingthat he never used it, so we're not putting
it in. Rivera said that she was at thismeeting andthat there are minutes to thismeeting, but they
neverWrote goodminutes.



. Rivera said that CandeeRedelmanWhohad workedforRust, but- also WorkedforR1Vera
when she became the 101111511111 1"111s1ee told RiVe111 111111 1Ve 101d 111111 11011 1 do it 013911111111" the

_

cheek 1111 health care benefit).

I read the minutes from December 8 2020 aloudWhich mentioriedRust was still
11e111111 care insurance and 11as having 11011111L finding something alttordable Rive111 said

.'zthatshe 1111s 1111111s
111ee1111L1.1

also went ovet the Salaiy Ordinance 101 2021.1 retL11e11 1\1V L111 to

'Max Lmployee Benefits rate of compensation $15,001)" arid asde if shL knew What that

$15,000 Was for. Riverareplied that itwas topurchasea health. insurancepolicy I askedRivera
.

'h011 shL knLW this and she repliedtthat shL attended those meetings 11nd 11Lard tha1. RiVe'ra saitl

that she also asked Rust. Rivera said that When theyWeredeing the budGet for2022' 3;she had
already won the primary and shewas trying tobe involved with the-budget)asmuch as she

.
"

Could htit she wasnot alIoV1'ed: However. ori'cc 'she saw the purposed'budget 1hr 2023. she asked
'

1VhV the $15000 was notincluded on the 2023 salary? ordinance. Rustsaid to' her. and evervone
111 the meetinLI that they did' not include it in 2023 budget becatise he nLVL1 got it, and the) VVLre

kn

taking it OutbecauSe theynever used it fer.himjf.

I asked Rivera it she found medical receipts for Rust whenshe took ottice She replied
1'10 1101C1 L11L1.'1 111C11 1151(1311 11 LLSRC'LI I\'LISL 21130111 1110 111 56111. I\11"L'IZ'1

' .. repliedthat she did butdid notquestionthecellphone at'thetime
:

1. i

Rivera sa111 111111 1V11e11 she discovered that the check had been 111itte11 tor the 1110 111Vo1Les
"

Ior the health-related expenses she called Rustand left a voice mail tor himto-call herand~ that
she thought he-told her thathedid notget insurance, and that. she neededhim to 'call- Rivera said

.gthat Rust (11.91.1101 resporid. Rivera said that she tried to eaIlRust several times; in January asking
" him spemfically about the Check sothe OfficeW6uldknoW how to record the $3056066 On his'

}W2,but she never received'aresponse -

-.1

Rivera said 'thatWilder entered ehe'ék#8304 into the system on 12/31/2022 at7:53p.m;
that it came outofthetownship'3maincheckingaccount, wasWritten to Chnstian Riist.
Garringer added that theCheckWas cashedon Ianua'r'y 4. Accordino to R1vera the check was

clashedat FirstFmancral Rank-.
' ' '

._ 1
1

era also added that she had asked Rust why all the tiles on the computers 11L11: deleted.

andWhyhe did. not pa'y the payroll taxes forfour years Rivera said thatRust did not want to

respond
to her

'

Rm

RiVera said that the office computerstwo desktopsand three laptops, are ownedby
Washington lbwnship.Ri1zerasaid that: thecomputer. Rust usedWas empty, other than the things

'

that come on a computer when} 111eV a1e bought She said that eV'e11' thing was Wiped- ofi'this
.1 computer. R11e111 said that the computer 011 11L1 desk had hlieiosott and 1111 01111111 1Vas

wiped She added 111111 theV didnt know what thLV wiped 011 chause it 1111s 1111 111pL11 111111 set

back to factory/onernal settings Riveragained aecess.
to theaeoou'nting package. thatWas used

0



called Tom'sWeb, whiéh is;web based, and it was not wiped. Rivera also said that the email.was

clean. Rivera~ said that there are not any email-s. I askedRivera what other type of important
information in the Township should there have been on computers. Rivera replied. all Budget prep
work, all contracts. I asked Rivera if there would be any informatio'ri, outside ofTom's Web, that

would have been kept in a hard file and that should have been held onto; she replied that many of
" their financial documents must be Uploaded to Gateway. I asked RiVera who holds the Board

minutes and She replied that the Secretary ofthe Board is responsible for writing them and the

Townshipofiice is responsible for keeping them. I asked Riviera if there were Boardminutes

when she came into office. Rivera replied, not all of them and that someminutes were missing.

Garrin'ger. said that Rust told the off�site back up company to wipe ofitheirback-ups- Garringer'
said that off-site back-ups were done by Summit Microsystems - Owner Jim Mil-ls. Cominuing,
Garringer said that when they called SummitMicrosystems to try to get back�ups ofwhat had
been wiped ofiMills said that they told him to wipe them off- Rivera said thatMills told her on

the phone that it was Rust.

Rivera said that the computer that Redelman used primarily for township assistance was

all wiped. Rivera said that Redelman told her that towards the end of the year,lRust was in the
office "cleaning oft" all those computers and she asked Rust why he was doing that and Rust

replied, because I can.

Rivera said that Redelman asked Rust again why he was doing that, and he replied that he

was trying to make it as hard'on Bev (Rivera) as- he can. Rivera said that- Redelman told .her' that

she toldRust that he was wiping hers off and that shewas still working at the Township, that he

was taking her files away also, and Rust replied that he did not care Rivera said that Rust wiped
offRedelman's email as wellthat had containedall the township assrstance files. Rivera said that

she did haVe some incomplete hard copies for Township Assistance from 2019 to 2022, and a

couple pieces ofbudget work.

Rivera said that the laptopfthat Wilder kept at :her house was not in: the office the day Rust

wiped computers and that he did not touch her computer. Rivera said that s'he now uses this

computer, but she has not taken anything offof it. Riviera said that therewas another desktop
that had very little on it.

So, Rivera said three computers~ werefwiped and that Wilder's wasn't wiped, and another

desktop had minimal things on it.

Riviera said, there was missing paperwork such as a budget order and contracts; She said

that an excavator called on January 9, and told her they were scheduled to clean pr0pertie-s, their

invoice was $54,000, and'that they would need that payment. 'Rive'r'a told the contractor that she

had nothing from him, i.e., Where' is this contract/what are you doing, so the contractor sent her

that. Rivera said that there were many instances of documents that were not at the Township
Trustee's office.



Rivierasaid that they Weremissing hard copies ofchecks but'are able to seeawhat was J

1

written inTom' 5'Web. Rivera does not knew what
happened

to the check-s and 1nv01cesRivera
sad (that it is' hafd for he: {30 say What waS' "wiped out lera. sald mat-I'inlI-h'e', 4:}fears of.Board

"

minutes,theymayhave 'had56 pages andnothinowas on 111e90mputer

,
Rivera said thatshehad some ofthisherself and. that Board President JimStewarthad

three largebinders thathekept everytl'iing 1n',and.they gota lot ofstufftheyneeded .out ofthese.
Rivera thinks that they have come aeros's all 'the minutes and"things" for?the year's. Riviera said
that they._do not haveal1 the resolutions or the 100 R's or the Forrn 17 Rivera estimated that 2001
.01 3'00 docUments aremissing, shedid say that she has mostof 1t ;,now but'they had to go get it.

H

She added that she does not believe that Rust was trying to hide anythmg,because they would
see that 1n Tom'8Web

Rivera said that as Trustee,Rust bought properties atLakeMcCoy,and thatRust'5 goal .

was to clean it up_ andhe'wasgoing puta Township offiCe there. Rivera said thattherewas a
'0

publichearing fer thebond and thatboard decided not togo- through :With this.-Rivera described '

this. as a V'failedpro]ect"and none of thatwas documented 1n the Townsh1pdfiice Therefore,-
'RiVe'ra hadto call the contractoi, Envoy Company, and inquire Why theTownship paid them.

'--Cont1nu1ng, Rivera said that one could see in TOMSweb the checks Written tothem, and. that
"
there mighthavebeen a check stub with an invoice,but not a detailed 1nvo1ce. Rivera 'said that

they:had to call contractors to obtain invoices beCauseknow of that existed at the ofi-iCef Rivera' "

said.that there�Weremanyinstances ofdocuments that-Werenot at the 0ffice.. -

Riverasaid that Rust's officeWithdreWthe cerrect amountofpayroll. taxes from
eVeryone'ssalary,butthey never paid them to the IndianaDepartmentofRevenue or the US

-

Treasury So, for four years the payrolldeduction ac'count- greW_to over$100,000-. Rivera said
.

that some of 2019 was paid"forthe State, but not-hingWas paid forFederal for all fouryears until
12/3 1/22.Riviera said that all four.years of Federal payroll taxes were paidon 12/31/22, and the
Statefor 2020, 2021, and 2022

On November 15, 2024, I spokeWith attorney Christopher Stephen. (hereinafter
"
3"Stephen"). Stephen was theWashmgton Township Trustee'sattorney during the time thatRust

- Was the Trustee. Stephen Would ansWe'r legalquestions poSedtohim by theTrustee, attend
meetings when available to previde legal insight Or analysis requestedby the Trustee orAdvisory

"

:jBoa'rd, prepare legaldocuments such ascontracts, or somethingthat needed to be 'filed'. Stephen
said that hegenerally. attended WashingtonTownship TrusteeBoardmeetings ifhe.Was available
and that hecould not saythat he attendedall-(ifthem

Priorto our conversation, Iemailed Stephen the Dec. 8;2020minutes,aiohg_With202�1
: and 2022 resolutions 1directed Stephento theDecember 8;-.2020, boardmeeting,minutes.

Stephen saidthat he did not get into thefinancialsideof the Trustee, e.g in fenns of the budget
~01: the money, because it really wasn-'1 part ofWhathewas doing as.Rust's attorney- so he didn''t

knewWhat it was all utilized for. Continuing, Stephen said thathe recalled there being an issue



about utilization of salary fimds towards healfl1 care cost but that'he did not- remember if it was
specific to obtaining an insurance policy or something else; he said that he did not recall it
"drilling doWrr'to that specific of a point". I~ asked Stephen ifhe was at any Washington TWP
Board meeting in which they talked about Rust obtaining a health insurance policy by using that
$15,000 dollars.

Stephen said that he recalled their being. questions. about health insurance and
Conversation about Rust, but that he cannot recall a specific conversation where theBoard said
"this budget item is for'you to get insurance". Stephen said that he did not recall any specifics of
any of those conversations. Stephen said he doesn't have any notes related to what was said
during the December 8', 2020 meeting.

I told Stephen that it was my understanding that he and 'Rust had- a-conversation about a-

letterRust received from Coonrod adcount'ing. I asked. Stephen ifhe could tell-me what that
conversation was abOut. Stephen said that he received an email from Rust on June 29, 2021, with
a letter attached on an email from Ben Roeger. Stephen said that the letter was dated May 25th,
20.2 l .

I thentol-d Stephen mat in this letter, Coonrod mentioned health insurance policy; he
replied correct.

I told Stephen that it was my understanding that Rust emailed him about the above letter;
he repliedxcorrect. ~

_ _

I asked Stephen what Rust's question was. Stephen replied that the emaill says, "Will you
take a look at this and give your approval on it".

'I' asked Stephen if he looked at the letter. Stephen replied that he did.

I asked if.Stephen gave his approval t0 Rust. Stephen said that.he did and added that he
did not do it writing and said that he thought he had» conversation with Rust after. the email.

Stephen said that at some, point it must have gotten "back burned" beCause he did not give Rust a

response until approximately December 29; 2022. Stephen said that on December 29, 2022, Rust
sent him the :ab'ove letter again and that he believed he and Rust had a conversation about the

letter. Stephen said that he reviewed the' letter; reviewed the statutory scheme that's referenced,
lC' 36-6�6-10, related to salary, rates, hourly pay, and remuneration; and referred to the Township
manual that they referenced. Stephen said that he, determined that Coonrod's analysis 'in this
letter to be correct. '

I then asked Stephen ifhe told Rust that he found CL Coonrod's analysis to be accurate,

Stephen replied, "That'smy recollection, yes."

Stephen said that he. had a conversationwith Rust about it. Regarding the above letter, I

asked Stephen what he agreed with. Stephen said that he agreed with 36�6-6-1 0 does allow a

township board to authorize salaries, wages, rates ofhourly pay, remuneration other than



statutoryallowances of all ofli'eersand employees ofthe ToWnship. Stephensaidthat he:also
agreedthat the Townshipmanual that Coon-rod referenced authorizesemployeebenefits and.not
just caSh salary. Stephen said that his analysrsWas that the information Coonrodprov1ded Rust

'

was correct in terms o-fiWhat Wasperm1ttedbeyondsimply cashsalary.'
' I then asked Stephen, "FormWhatyou recall, that'3.Whatyouconveyed:to Christian .On-

December 29,2022, is that correct?" Stephen replied, "roughly that halIpark"_ and.added that.Rust sent it (letter) to him on December 29, 2022-, andant1c1pated that they hadaconversation
thereafter. I then directed Stephen. to the 20.21 Resolut1on Stephen saidthey did- not run all-their
resolutions pasthim Again,"Stephens advice was not for financial. Stephensaid that ifhe were
asked to testify- that he couldnot testifyWho created the 2021 resolution, Where thenumbers
came frbm, whereitWasgiven,-etc Stephensaid.

there was nothing legal about this res'olutidn,
therefore

he did not look at it.

I then asked if.when"Rustemailed him 1nDecember 2022and whenhe spoke With Rust,
did Rust tell Stephen thathe was: going to writehimself a checkto reimburse himselffor health
care cost. "

Stephen replied that he- CO-uldnot recall Rustever tellinghim that.

Stephenaskedme to ask thequestionI had"just askedhim againbecause heWanted to' .be
accurate inWhat he Wassaying.'

'
like "11thhour st11ff"-onhis Way outofo'ffiCeRust decided 'to Writehimselfa check because he
was approVed S1 5,000- in 2021- and2022, it was in the resolutions, so itWashisand that his
attorney saidhe could take-it. _.

I Iglcll' Stephen'that'wheitiappears to éome_pcéple to look like. and that 'Ibéula ée'e it-"too lS

Stephen Said that hecertainlydid not recall Rust saying, hey, I'm Writingmyselfa check,
are you okay with that.Stephen said that at some point they probably had a conversation as to
whether or not, whether that was, reimbursement or did it havetogo to aspeciticthing; Stephen
added that ifthey had the conversation; he.doesn'tSpecifically remember the conversation.

Stephen said that heWouldhave probably told Rust that he didnot see any reason why he
couldnot do it as. a reimbursement and that he probably would have referred itto an accountant.

Stephen said that hewouldhaVe stoodon his legal analysis whichWas that.ordinance does allow
Rust.tohaVe something paidtohimthatwas not simpIy. a cash salary; arid, at thetime ofour
conversation, .St'ephen' didnot remember anythingin IC�36�6�6�10 that said itcouldnft be a
reimbursement - '

.I asked Stephen, in his Opinion, could- RusthaVe taken. the S15,000 for 2021 :aiid 2022..and
3

used it forwhatever heWanted.Stephen replied that he thought it' would haVe had to been foran
employee benefit and that he did not thinkhe couldhave boughta carwith it. .. .-



_ Stephen addedthat he thought itwouldhave had to besomehowrelated toabenefit that
.~-.

Rust. .Was entitled to under the Adv1soryBoard's position" Stephenssaid thathe saW 'Max '

Employee Benefitand 111at he didn"tknowexactlywhat they intended

Stephen wentonto Say that he did .1"Call.questions related to health insurancebecause the
Trusteté'5' office Was not COVered'by anyotherCodnty insurance andthat he recalled Rust talking
aboutms'urance. Stephen said that he didnot.recall ever havinga conversation such ascan I
spend in on- Cough drops and thatRustne'Ver askedhim ind1v1dualized questions likethat, that he
can recall. Stephen said that knowing how hehas conducted himselfsince he began municipal
work, which was in 2012,11e 11ould have iefeiredRust to an accouiitai1t o1 t11e State Board ofAccounts.' '

Stephens said:that he:Wouldhave toldRustthat the legalstatue that hewas aWareof, that
hecould spend it on things Other than salary. I asked Stephen itheremembered that specific

- conversation or is it just based on he knows that theseare things that he would have told him.
Stephen replietl that he did not recall a specific conversation but th it it is based on his
experieiiees 01 hav111g practiced as 2111 attorney 10122yeus and having practiced as a municipal
attorney-_for 10years. ' '

.
I askedhimWhatthe issueWas and-Stephen replied that the _issue inhis mindWashis

analysis ofthe Coonrod letter. :Stephen'5 opinion at'the time was" thathe agreedwithWhat

.
000111od wrote in their letter /their overall analySis '

1:1s11eél Stephenhim: his thought onRust taking thatmoney,(aboutS15,000 for 2021 and
2022) at the end 01his term.Stephen replied that he guessed that he didn'tknow that Rust had
take11 themoney,andilRustwould have asked him- he would have-toldhim thatheshould
probably check Withthe State BoardofAccount before youdothat. -'

Stephensaid that he didn'tknowofi' the "top "ofhis.headiftheTownshipTrusteesfund
needed to be expendeddunnothehseal year that they were awarded I told himthat it wasmy ._

understanding thatRust is claiming that he soughtlegal counselby contacting 111111
abOut the

2

legitimaCyof the inverces . '

Stephensaidthathedidnotrecall ever seeing any Invoices.I.continuedand said,t-11at

producedthe check that Rustreceived Stephen replied that he cannot recallRust-askinghim ,1

sispecifically abouta check. Stephen went 011 to:say thathe wantedtobe clear?that it Wasentirely
possible that Rust asked him about receivuigemployee benelitsand hewouldhave told 111111that , '

i;

he could receiveemployee benefits thatiswhatyour statutesays

Stephen said that hedid net.recall -'aspecrficconversation Stephen Went to saythathe
.

recalledRust asking himabouttheCoonrod letter.Herecalled havrno a conversation about the _

letter and he recalled it beinGrrelated to employeebenefits Stephendid notrecallseeinganysort.
'

"'ofinvoices or anything 61? thatnature Stephensaid that if,Rust said.thathe (Rust) Wanted to
'_

M1119 mysell a ChCCli
£9115

15:000to do viliatevor he vanted 111th it he (Stephen) 11ould not have

on



said that. But, ifRust would have asked him ifhe was entitled to receive' employee "benefits, he
would have said yes if it was in' the Salary Ordinance.

Stephen said that all that Rust emailedhim on December 29, 2022, Was just re�sending
him the Cobnrod letter.'

I asked when he talked to'Rustafterwards, did Rust say what he wanted to do with that
money. Stephen replied not to his recollection.

On October 23, 2024, I interviewed James Mills (hereinafter ",Mills") of Summit
Microsystems. Mills said that Rust, as Trust'ee,--did business with Summit Microsy'stems. Mills
said that the Trustee's office had protection software and back-up for one or tWO PCs.

I told Mills that I heard Rust directed Summit Microsystems to wipe offthe back-up and
asked ifthat was correct. Mills said that to the best ofhis recollections, Rust was leaving the
Trustee position, the information was no IOnger needed, and Rust did not need Summit'8 service
anymore. So, the only way for Summit to stop chargeS1s to cancel that data storage, so Summit
had to remove it from the system. I asked 1f the conversation washad witli himMills replied that
he had the conversation but that he couldn't remember if it was with Rust or one ofhis assistants.
I askedMills ifRust ever told him to delete the back-up files forWashington Twp Computers.
Again, Mills said that he didn'tremember if it was Rust directly, but someone in the office told
Summit that they no longer needed thedata, that they could remove it- no reason to store it or
put it somewhere else.

I affirm, under penalties for perjury, that the foregoing representations are true.

.Matthew Lawrence '

Indiana State Police Ma-ster Trooper
DeteCtive


